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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 3. december 2012 
stillet følgende spørgsmål nr. 172 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sund-
heds- og Forebyggelsesudvalget.

Spørgsmål nr. 172:
’’Hvad kan ministeren oplyse om årsagen til, at Region Hovedstaden med 
virkning fra den 1. januar 2013 har varslet hjemtagelse af diagnostiske under-
søgelser fra Statens Serum Institut”.

Svar:
Jeg har fået oplyst af Danske Regioner, at årsagen til hjemtagelserne er, at 
der er en række besparelsesmuligheder ved, at regionerne hjemtager diagno-
stiske ydelser. 

De diagnostiske ydelser, som Region Hovedstaden og de øvrige regioner 
hjemtager, er typisk diagnostiske analyser, som hjemtages til egne laboratorier 
ud fra økonomiske hensyn, f.eks. hvor der er stor volumen, eller hvor der ikke 
kræves særlig teknisk, laboratoriemæssig eller klinisk/fortolkningsmæssige 
kompetencer.

Jeg kan endvidere oplyse, at Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse er i dia-
log med regionerne og Statens Serum Institut om den fremtidige organisering 
af diagnostiske opgaver både på det rutinediagnostiske og på det specialdiag-
nostiske område. 
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